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Protokół nr ________/15 
 

wspólnego posiedzenia 
Komisji Gospodarczo-Finansowej, Komisji Oświaty i Kultury, Komisji Rewizyjnej, 

Prawa i Porządku Publicznego, Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska 
oraz Komisji Zdrowia i Spraw Socjalnych 

z dnia 17 listopada 2015 r 
miejsce obrad-sala posiedzeń Urzędu GiM w W ęglińcu 

 
 
 
 

                Przewodniczący Rady Waldemar Błauciak o godz. 8.06 otworzył wspólne obrady 
wszystkich pięciu komisji tut. Rady.  
Informując, że w posiedzeniu uczestniczy 11 radnych stwierdził, iż posiedzenia wszystkich 
komisji są prawomocne.  
Lista obecności członków poszczególnych komisji stanowi zał. nr 1, a lista osób zaproszonych 
i uczestniczących w posiedzeniu stanowi zał. nr 2. 
(ok. godz. 8.08 na posiedzenie przybył radny Tomasz Szymański) 
 
Następnie prowadzący obrady przypomniał  porządek posiedzenia (zał. nr 3). Ponieważ uwag 
nie wniesiono, niniejszy porządek pozostał bez zmian.  
(ok. godz. 8.12 na posiedzenie przybył  radny Krzysztof Kutrowski) 
 
Wskazując pierwszy temat ZAPOZNANIE Z REALIZACJĄ ZADAŃ BUDŻETOWYCH W POSZCZEGÓLNYCH 

MIEJSCOWOŚCIACH-CZĘŚĆ WYJAZDOWA, zaprosił wszystkich radnych do czekających pojazdów, 
celem objazdu terenu gminy.   
 
Po zakończeniu objazdu, o godz. 10.05, kontynuowano obrady na sali  posiedzeń.  
(na obrady nie powrócił radny Krzysztof Kutrowski natomiast na posiedzenie przybyła radna 
Elżbieta Grabowska) 
Zgodnie z porządkiem obrad przystąpiono do realizacji punktu drugiego - OPINIOWANIE 

PROJEKTÓW  UCHWAŁ OKOŁOBUDŻETOWYCH.  Rozpatrzono je w następującej kolejności; 
1. w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych na obszarze 

Gminy i Miasta Węgliniec (zał. nr 4) 
Burmistrz Gminy i Miasta Stanisław Mikołajczyk omawiając niniejszy projekt przedstawił 
zestawienie proponowanych, nowych stawek ze stawkami obecnie obowiązującymi oraz 
zestawienie pojazdów w poszczególnych kategoriach zarejestrowanych na terenie tut. gminy. 
Wyjaśnił również, że zmiany wynikają z rozporządzenia Ministra Finansów, w którym 
określone zostały górne granice tych stawek, i że w projekcie są zarówno zwyżki jak i 
obniżka stawek.  
(ok. godz. 10.10 na posiedzenie przybyła radna Maria Fedyczkowska)  
W drodze głosowania: 
- jednogłośnie, 5 głosami „za”, Komisja Gospodarczo-Finansowa wydała pozytywną opinię;  
- jednogłośnie, 6 głosami „za”, Komisja Oświaty i Kultury wydała pozytywną opinię;  
- jednogłośnie, 3 głosami „za”, Komisja Rewizyjna, Prawa i Porządku Publicznego wydała 
pozytywną opinię;  
- jednogłośnie, 4 głosami „za”, Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska 
wydała pozytywną opinię; 
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- jednogłośnie, 5 głosami „za”,  Komisja Zdrowia i Spraw Socjalnych również wydała 
pozytywną opinię.    
2. w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków na rok 2016 (zał. nr 5) 
W trakcie dyskusji z udziałem Dyrektora Zakładu Usług Komunalnych zastanawiano się, czy 
zasadne jest dopłacanie do wody używanej do podlewania ogrodów i innych „komercyjnych” 
celów jak: mycie samochodów, napełnianie basenów, przeciwpożarowych, podlewanie 
nawierzchni trawiastych stadionów, miejskiej zieleni i parków. 
Dyrektor przybliżył informacje dot. następstw decyzji ewentualnego zaprzestania dotowania 
wody do w/w celów, m.in. pojawienie się czterech stawek w rozbiciu na poszczególne 
miejscowości, rozbudowanie czynności administracyjnych. 
Ostatecznie zdecydowano, że do najbliższej sesji Dyrektor rozezna skalę zjawiska poboru 
wody pobieranej przez liczniki do celów innych niż spożywcze. Poza tym zbada możliwości 
zawarcia w uchwale zapisu dot. żądania pełnej ceny wody tj. bez dopłaty w w/w przypadkach 
oraz możliwości zmiany uchwały dotyczącej dopłat, w trakcie roku.  
Kolejne podniesione w trakcie dyskusji sprawy dotyczyły wzrostu kosztów kanalizacji i 
wody w związku z zamierzonymi inwestycjami tj. określenia terminu do kiedy te koszty będą 
wzrastały, a także amortyzacji. W pierwszej z w/w spraw Dyrektor ZUK  zobowiązał się do 
przygotowania symulacji graficznej. Następnie przybliżył informacje nt. drugiej z w/w 
spraw.   
W trakcie dalszej dyskusji, wskazano skutki nieprzyjęcia stawek zaproponowanych w 
projekcie, po konsultacjach z Burmistrzem, tj. wejście w życie z dniem 1 stycznia przyszłego 
roku wyższych stawek, zaproponowanych przez Dyrektora ZUK. 
Po dyskusji przystąpiono do głosowania omówionego projektu, który zaopiniowano: 
- pozytywnie, 5 głosami „za”, Komisja Gospodarczo-Finansowa; 
- pozytywnie, 6 głosami „za”, Komisja Oświaty i Kultury; 
- pozytywnie, 3 głosami „za”, Komisja Rewizyjna, Prawa i Porządku Publicznego;  
- pozytywnie, 4 głosami „za”, Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska;  
- pozytywnie, 5 głosami „za”,  Komisja Zdrowia i Spraw Socjalnych.  
Burmistrz zwrócił jeszcze uwagę na potrzebę skorygowania błędu drukarskiego na stronie 6 
w tabeli nr 1, załącznika nr 1 do niniejszej uchwały, poprzez zastąpienie wpisanej w kol. 5 
wiersz 3  cyfry „6,27”„ poprawną cyfrą „5,51” . 
3. w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla Zakładu Usług 

Komunalnych w Węglińcu na realizację zadań bieżących (zał. nr 6) 
Po wyjaśnieniach , przystąpiono do głosowania.  
W/w projekt zaopiniowano; 
- pozytywnie, 5 głosami „za”, Komisja Gospodarczo-Finansowa; 
- pozytywnie, 6 głosami „za”, Komisja Oświaty i Kultury; 
- pozytywnie, 3 głosami „za”, Komisja Rewizyjna, Prawa i Porządku Publicznego;  
- pozytywnie, 4 głosami „za”, Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska,   
- pozytywnie, 5 głosami „za”,  Komisja Zdrowia i Spraw Socjalnych.  
4. w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości na obszarze Gminy i Miasta 

Węgliniec (zał. nr 7) 
Przewodniczący Rady, nawiązujący do ustaleń nieformalnego spotkania wszystkich radnych, 
oraz Burmistrz wnieśli o dokonanie korekt polegających na: zmianie stawki wymienionej w § 
1 ust.1. litera b)  tj. z „0,70 zł” na „0,60 zł”, w § 1 ust.2. litera c) z „16,00 zł” na „15,00 zł”,  
wpisaniu w § 3 ust. 3 litera b) nowej treści w brzmieniu „wszystkich zaświadczeń lub 
oświadczeń o pomocy de minimis w rolnictwie i w rybołówstwie, jakie otrzymał w roku, w 
którym ubiega się o pomoc, oraz w ciągu 2 poprzedzających go lat, albo oświadczenia o 
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nieotrzymaniu takiej pomocy w tym okresie” oraz nadanie dotychczasowemu punktowi „b)” 
nowego oznaczenia tj. „c)”.  
Burmistrz szczegółowo omówił pozycje dot. w/w proponowanych zmian.  
Zmiany te przyjęto jednogłośnie, 14 głosami „za”.  
Z uwzględnieniem wprowadzonych zmian, poszczególne komisje zaopiniowały następująco 
omawiany projekt: 
- pozytywnie, 5 głosami „za”, Komisja Gospodarczo-Finansowa; 
- pozytywnie, 6 głosami „za”, Komisja Oświaty i Kultury; 
- pozytywnie, 3 głosami „za”, Komisja Rewizyjna, Prawa i Porządku Publicznego;  
- pozytywnie, 4 głosami „za”, Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska;   
- pozytywnie, 5 głosami „za”,  Komisja Zdrowia i Spraw Socjalnych.  
 
W tym miejscu Przewodniczący Rady odczytał tytuły obowiązujących uchwał, do których 
Burmistrz nie wnosi zmian; 
� w sprawie obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa do obliczenia podatku 

rolnego na obszarze Gminy i Miasta Węgliniec (zał. nr 8), 
� w sprawie obniżenia kwoty stanowiącej średnią cenę sprzedaży drewna, przyjmowaną 

jako podstawa obliczenia podatku leśnego na obszarze Gminy i Miasta Węgliniec (zał. nr 
9), 

� w sprawie ustalenia górnej stawki opłaty ponoszonej przez właścicieli nieruchomości za 
usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości 
ciekłych (zał. nr 10) 

� w sprawie wprowadzenia opłaty od posiadania psów (zał. nr11) 
� w sprawie ustalenia opłat targowych (zał. nr 12) 
Nikt z radnych nie przedstawił innego zdania w tej kwestii.  
Natomiast Burmistrz przybliżył sprawę dotyczącą zwolnień z opłaty od posiadania psów, 
wymieniając ustawowe regulacje.  
Po tej części obrad prowadzący posiedzenie ogłosił kilkuminutową przerwę.  
(ok. godz. 11.30 posiedzenie opuścił Wiceprzewodniczący Rady Stanisław Papież) 
 
Po wznowieniu obrad, zaopiniowano kolejne projekty uchwał; 
5. w sprawie zmiany załącznika do uchwały nr 407/XIX/12 z dnia 20 listopada 2012 r w 

sprawie ustalenia minimalnych stawek czynszu za wynajem, dzierżawę lokali 
użytkowych, nieruchomości gruntowych i lokali w obiektach zarządzanych przez 
gminne jednostki organizacyjne (zał. nr 13) 

Po przypomnieniu przez Burmistrza o uzgodnieniu podjętym na jednym z posiedzeń Komisji 
Oświaty i Kultury dot. konieczności zróżnicowania opłat za wynajem pomieszczeń w 
poszczególnych domach kultury, po prezentacji obecnych regulacji obejmujących m.in. 
jednakowe stawki za wynajęcie sali we wszystkich obiektach i takie same stawki za wynajem 
na kilka dni i na kilka godzin oraz po dyskusji zaproponowano zróżnicowanie stawki w 
zależności od wielkości obiektów i pomieszczeń, jakimi dysponują tworząc podział na 3 
grupy. W oparciu o te ustalenia, nowe brzmienie zmienianego punktu XI, przedstawiało się 
następująco:   
„I. Lokale znajdujące się w komunalnych obiektach kultury, będących w zarządzie ZUK i 
MGOK, w miejscowościach Węgliniec, Czerwona Woda, Jagodzin: 
1. Klubokawiarnie - 0,10zł/m2 p.u./m-c 
2. Wynajmowanie sali  przez osoby fizyczne i prawne na 
a) przyjęcia i uroczystości - 300 zł/dobę 
b) stypy - 50 zł/ dobę 
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II. Lokale znajdujące się w komunalnych obiektach kultury, będących w zarządzie ZUK i 
MGOK, w miejscowościach Stary Węgliniec, Ruszów, Zielonka: 
1. Klubokawiarnie - 0,10zł/m2 p.u./m-c 
2. Wynajmowanie sali  przez osoby fizyczne i prawne na 
a) przyjęcia i uroczystości - 200 zł/dobę 
b) stypy - 50 zł/ dobę 
III. Lokale znajdujące się w komunalnych obiektach kultury, będących w zarządzie ZUK i 
MGOK, w miejscowościach Kościelna Wieś, Piaseczna: 
1. Klubokawiarnie - 0,10zł/m2 p.u./m-c 
2. Wynajmowanie sali  przez osoby fizyczne i prawne na 
a) przyjęcia i uroczystości - 100 zł/dobę 
b) stypy - 50 zł/ dobę" 
Zmiany te przyjęto jednogłośnie, 13 głosami „za”.  
Z uwzględnieniem w/w zmian, poszczególne komisje zaopiniowały następująco 
przedmiotowy projekt uchwały: 
- pozytywnie, 5 głosami „za”, Komisja Gospodarczo-Finansowa; 
- pozytywnie, 6 głosami „za”, Komisja Oświaty i Kultury; 
- pozytywnie, 3 głosami „za”, Komisja Rewizyjna, Prawa i Porządku Publicznego; 
- pozytywnie, 4 głosami „za”, Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska;   
- pozytywnie, 5 głosami „za”,  Komisja Zdrowia i Spraw Socjalnych.  
6. w sprawie zmiany uchwały nr 490/XXIII/13 Rady Miejskiej W ęglińca z dnia 

26.03.2013 r w sprawie określenia stawek dotacji dla samorządowych zakładów 
budżetowych oraz sposobu ich rozliczenia (zał. nr 14) 

Burmistrz wyjaśnił istotę niniejszego projektu (dotacja dla lokali mieszkalnych, 
wymagających nakładów związanych z ich przystosowaniem do przydziału, brak środków na 
ten cel w budżecie ZUK). Wskazał też skutek finansowy zmiany w/w stawki (10.tys. zł.). 
W trakcie dyskusji podkreślono, iż w większości przypadków fatalny jest stan lokali 
mieszkalnych oddawanych do przydziału. Poza tym wskazano na ustalenie Komisji 
Mieszkaniowej, iż przed przydziałem stan każdego lokalu będzie sprawdzany.  
Komisje zaopiniowały następująco omówiony projekt uchwały: 
- pozytywnie, 5 głosami „za”, Komisja Gospodarczo-Finansowa; 
- pozytywnie, 6 głosami „za”, Komisja Oświaty i Kultury; 
- pozytywnie, 3 głosami „za”, Komisja Rewizyjna, Prawa i Porządku Publicznego;  
- pozytywnie, 4 głosami „za”, Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska;   
- pozytywnie, 5 głosami „za”,  Komisja Zdrowia i Spraw Socjalnych.  
7. w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli oraz 

innych form wychowania przedszkolnego, prowadzonych na terenie Gminy i Miasta 
Węgliniec przez osoby fizyczne lub osoby prawne inne niż jednostka samorządu 
terytorialnego oraz trybu i zakresu kontroli prawid łowości ich pobierania i 
wykorzystania (zał. nr 15) 

Burmistrz wyjaśnił, że w związku ze zmianą ustawy o systemie oświaty, w obowiązującej 
uchwale regulującej tryb udzielania i rozliczania dotacji, konieczna jest zmiana podstawy 
prawnej. Bez zmian pozostaje natomiast treść uchwały.  
Pytań ani uwag nie zgłoszono, a w/w projekt poszczególne komisje zaopiniowały następująco: 
- pozytywnie, 5 głosami „za”, Komisja Gospodarczo-Finansowa; 
- pozytywnie, 5 głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym się”, Komisja Oświaty i Kultury; 
- pozytywnie, 2 głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym się”, Komisja Rewizyjna, Prawa i 
Porządku Publicznego;  
- pozytywnie, 4 głosami „za”, Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska;  
- pozytywnie, 5 głosami „za”,  Komisja Zdrowia i Spraw Socjalnych.  
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Radny Grzegorz Tyrakowski poinformował, że wstrzymał się od głosowania, gdyż nie zgadza 
się z tym, iż przedszkolu niepublicznemu przysługuje dotacja tylko w wysokości 40% dotacji 
przedszkola publicznego.  
Burmistrz wyjaśnił powody tego ograniczenia.  
 
Realizując punkt SPRAWY RÓŻNE Burmistrz odniósł się do spraw podniesionych przez radnych 
wyjaśniając m.in., że przyczyną zastoju w sprawie związanej z przejęciem lokalu socjalnego 
przylegającego do świetlicy w Kościelnej Wsi na potrzeby sołectwa jest brak komunikacji na 
linii Rada Sołecka i Dyrektor MGOK, że projekt zadań inwestycyjnych na 2016 rok podlegał 
będzie konsultacji, i że możliwa będzie zamiana zadania na inne w ramach określonych na ten 
cel środków, że poczynione zostaną działania, by kompleksowo załatwić sprawę czyszczenia 
studzienek, że wykonanie chodników przy drodze wojewódzkiej będzie zależało od planu 
Urzędu Marszałkowskiego, że inne potrzebne zadania będą możliwe do  realizacji z nadwyżki 
budżetowej, że w budżecie gminy na 2016 rok jest wpisane zadanie dot. modernizacji hali 
sportowej w Ruszowie, jednak samo rozpoczęcie realizacji uzależnione jest od kilku innych 
czynników, że sprawdzi możliwości włączania oświetlenia na stadionie w Węglińcu w 
późnych godzinach popołudniowych, że blokadą w realizacji zadania dot. rozbudowy 
cmentarza w Ruszowie są sprawy własnościowe i przejęcia terenu od Nadleśnictwa Ruszów, 
że rozezna, czy istnieją możliwości przepięcia oświetlenia boiska w Czerwonej Wodzie do 
oświetlenia ulicznego.  
Przewodniczący Rady przestawił jeszcze najbliższe plany posiedzeń Komisji oraz Rady.  
 
            Ponieważ porządek obrad został wyczerpany, o godz. 13.40 Przewodniczący 
Waldemar Błauciak zakończył wspólne posiedzenie wszystkich pięciu komisji tut. Rady.    
 
 
 
         PRZEWODNICZĄCY  RADY 

         (-) WALDEMAR BŁAUCIAK                                                                    

 

 
Protokółowała; 
 
M.Janczak-BRM  
Węgliniec, 13 stycznia 2016 r   
 


